



# Château Dalem

REVUE DE PRESSE MILLESIME 2019

## **JAMES SUCKLING**

Score : **92-93**

Blueberries, minerals, slate and stone. It's medium-bodied with medium, polished tannins and a linear finish. Nice balance. Lovely length to this.

## **YVES BECK**

Score : **93-94/100**

90% Merlot, 10% Cabernet Franc

Vignoble de 22ha sur sols argilo-calcaires. L'âge moyen des vignes est de 38 ans et le rendement 2019 a atteint 41hl/ha. Vendanges effectuées entre le 1er et le 9 octobre. Le bouquet de Dalem est complexe, subtil et invitant. Agréables nuances de baies noires suivies d'une touche crayeuse et de légères notes d'élevage telles que chocolat et caramel. En bouche le vin sait parfaitement concilier charme, fraîcheur et ampleur. Il est doté d'une belle intensité fruitée et d'une tension calcaire qui lui octroie beaucoup de tempérament. Les tannins sont fins, puissants et assurent idéalement les arrières. Un Dalem de caractère qu'il faudra savoir attendre, mais je ne sais pas combien de temps je lui résisterai 😊 2025-2040 Dégusté le 28.03.2020

90% Merlot, 10% Cabernet Franc

A 22-hectare vineyard on clay and limestone soils. The average age of the vines is 38 years and the yield in 2019 reached 41 hl/ha. The harvest was undertaken between the 1<sup>st</sup> and the 9<sup>th</sup> of October. The bouquet of Dalem is complex, subtle and inviting.

Pleasant nuance of soft black fruit followed by a chalky touch and light notes of barrel ageing such as chocolate and caramel. On the palate the wine perfectly knows how to reconcile charm, freshness and size. It is endowed with a lovely fruity intensity and a limestone tension that grants an excellent nature. The tannins are fine, powerful and ideally assure a bright and long future. A Dalem with character for which one must be patient, but I'm not sure how long I will be able to resist. 😊 2025-2040 Tasted 28.03.2020

## **JEAN MARC QUARIN**

Score : **92/100**

**Second coup de coeur : château Dalem, Fronsac, superbe Outsider sur la rive droite**

Couleur sombre, intense, noire et pourpre. Nez intense, fin, au fruité mûr et subtil. Raffiné à l'attaque, minutieux dans sa texture, le vin se développe parfumé en milieu de bouche, tout en étant dense et aérien à la fois. Fondant dans son déroulé, il s'achève sur un goût complexe, avec des nuances de fruits mûrs et des tannins fins. C'est long, très bon et surtout incrachable. Assemblage : 90 % merlot, 10 % cabernet franc.

*Les dernières notes acquises par Dalem situent sa qualité au niveau des grands crus classés de Saint-Emilion.*

**Second « coup de cœur » Château Dalem, Fronsac, superb outsider from the right bank.**

Dark, intense, black and purple color. Intense nose, fine with ripe, subtle fruit. A refined attack, meticulous in its texture, the wine develops a fragrant mid-palate, both dense and aerial. Well integrated and finishes on a complex taste with hints of ripe fruit and fine-grained tannins. It is long, very good and especially not to be spit out! Blend: 90 % merlot, 10 % cabernet franc.

*The recent notes acquired by Dalem show that their quality is at the same level as the Grand Cru Classés of Saint-Emilion.*

Les notes de dégustation à venir prochainement :

Decanter

Wine Enthusiast Wine Advocate

Antonio Galloni Neal Martin

Bettane et Desseauve ...